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VÍKENDOVKY NA POBOČCE MĚSTO 

 
 Tato aktivita patří v Don Bosku mezi velice oblíbenou. Jednou za 
měsíc totiž pedagogové připraví tematickou víkendovou akci nejen pro 
děti chodící do střediska, ale pro všechny děti v Havířově. Na každou 
víkendovku se může přihlásit vždy patnáct dětí. 

Loňské víkendovky byly jako každý rok velice pestré a tematicky 
zajímavé. Vybrat si mohl každý.  

Víkendovka „Dny NATO“ se nesla ve znamení vojenské techniky  
a akčních her. „Návrat do pravěku“ a „Velikonoční víkendovka“ byla 
akce s partnerskou školou v Polsku a děti se mohly podívat do tvrze 
v Chotěbuzi, nebo si vyrobit velikonoční ozdoby. „Laser game“ je velice 
oblíbená víkendovka, kterou jsme zorganizovali letos dvakrát. Kromě 
toho, že děti poznají kus Ostravy, protože v tomto městě probíhá vždy 
velká orientační hra, je největším lákadlem samotná hra Laser game. 
„Vánoční víkendovka“ se nesla v duchu vánočních tradic s návštěvou 
vánočních trhů. „Expedice LH17“ byla pro děti, které rády chodí po 
horách. Je to již tradiční víkendovka, jejímž hlavním cílem je zdolat 
zimní Lysou horu. Na víkendovce „Sůl nad zlato“ bylo kromě tvoření 
možné navštívit solnou jeskyni. Docela náročná víkendovka „Hurá do 
Prahy“ již v samotném názvu napovídá, kde jsme byli. Vstávat se 
muselo hodně brzo, ale stálo to za to, protože jsme si vybrali hezké 
počasí a tak nám nic nebránilo prohlédnout si nejzajímavější místa 

Prahy. „V koňském 
sedle“ byla poslední 
víkendovka v loňském 
školním roce, na které 
jsme navštívili stáje 
v nedaleké Horní Suché  
a pořádně se povozili na 
koních.  
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Věříme, že 

všichni, kteří se těchto 
víkendovek zúčastnili, 
byli spokojeni, užili si 
spoustu zábavy  
a poznali spoustu 
nových míst a také 
kamarádů.  
 

 
 

Všichni pedagogové 
to přežili ve zdraví, 
a tak se v novém 
školním roce můžeme 
těšit na další tradiční  
i originální nápady  
pro víkendové akce. 
A začínáme hned 
v září „Dny Nato“. 

Jirka 
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VZPOMÍNKA NA OTCE KARLA 
 

Když nám po nedělní mši svaté 5. února 
2017 náš současný pan farář P. Oldřich Macík 
oznámil, že zemřel P. Karel Jašek, zavládlo 
v kostele veliké ticho. Jakoby se zastavila naše 
srdce. Otec Karel byl nejen prvním farářem 
farnosti Havířov – Šumbark, ale především náš 
dobrý otec, tatínek. Každého přijímal s vlídností, 
tišil naše někdy rozbouřené emoce. Když už ze 
zdravotních důvodů odešel do důchodu, na naši 
farnost nezapomínal, vždy se k nám rád vracel. 
To si s každým srdečně podal ruku a prohodil slova požehnání a přání 
všeho dobrého. Nedivili jsme se tedy, že se rychle naplnil autobus 
farníky, kteří se chtěli jet s otcem Karlem rozloučit.  
A kam? Na Svatý Kopeček u Olomouce. Tam od dětských let s rodiči 
docházel na bohoslužby, tam přijal kněžské svěcení a tam také chtěl 
složit svoje kosti do rodinné hrobky na místním hřbitově. 

Pohřební mši svatou sloužil otec biskup Josef Hrdlička, ale 
promluvu přenechal Karlovu spolužáku ze semináře P. Rudolfu 
Smahelovi. Nádherný interiér svatokopecké baziliky a navíc precizní 
krásný zpěv smíšeného sboru mocně přispěl ke slavnostnosti celého 
rozloučení. Všichni jsme průvodem doprovodili rakev s ostatky na 
hřbitov. Rodina otce Karla (byl nejstarší ze 16 sourozenců) nás pozvala 
na smuteční pohoštění. Jeden z bratří vytvořil krásnou prezentaci 
s fotkami otce Karla od mládí. Když se ukázala fotka novokněze Karla, 
z úst několika žen uteklo obdivné: Jé!  Další bratr ve svém vyprávění 
vzpomínal na rodiče, jak se seznámili apod. a my jsme mohli sledovat, 
jak si byli bratři podobní s otcem Karlem v mimice a způsobu 
vyjadřování. Byla to radost sledovat! 

Je krásné, když na pohřbu můžeme vzpomínat s radostí a láskou 
na zemřelého v naději, že se zase jednou sejdeme doma, u nebeského 
Otce. Kéž žijeme všichni tak, ať se toto setkání a nikdy nekončící život 
v lásce uskuteční.    Jana 
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FACEBOOK 

 
Posledních pár let jsou děti ze všech stran ovlivňovány 

internetem a především sociálními sítěmi.  Mají neustálou potřebu si 
s někým psát, nebo se s někým fotit a sdílet své zážitky s kamarády přes 
tyto sítě. Ale protože někteří ani nevědí, jak to doopravdy funguje, 
rozhodla jsem se jim předat pár základních informací, které zahrnovaly 
jak výhody, tak různá úskalí sociální sítě Facebook.  

Veškeré informace, jež jsem našla a získala, jsem zahrnula do 
celotáborového programu s názvem tábor Facebook. Samotný název 
děti ihned zaujal a to bylo i mým záměrem. Táborový program probíhal 
následovně. Samozřejmostí bylo vytvoření facebookovského profilu, 
který si každý poctivě vyrobil z papíru. Největší zábavu přinesla aktivity 
„lajkování“, komentování, psaní statusů a na večer vytváření seznamu 
událostí, které jim ten den udělaly radost.  

Děti odložily mobily a zajímaly se o ručně psané vzkazy od svých 
kamarádů. To však nebyla jediná náplň táborového programu,  

i když by děti snad u ní 
vydržely velmi dlouho. 
Věřím, že se dětem 
vštípily do paměti i 
naučné prezentace a 
povídání  
o důležitých tématech 
- osobní údaje na 
internetu, reklama, 
pozvánka na událost a 
přátelství (FB vs. 
realita). Celý týden 
utekl jako voda, ale 
hlavně že jsme se 
skvěle bavili! 

          Katka 
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 LETNÍ SOUSTŘEDĚNÍ MAŽORETEK 
 

Naše mažoretky ve středisku na Šumbarkuna konci prázdnin 
sešly na soustředění - tentokrát letním, aby si nejen povyprávěly, jak  
a kde trávily prázdniny, ale hlavně aby už teď v srpnu začaly pilně 
trénovat své sestavy, které po celý školní rok pilují a s nimi soutěží. 

Hned v září je čeká první venkovní vystoupení, takže si musely 
zopakovat choreografie, se kterými středisko reprezentují. Sešlo se nás 
v tělocvičně 23. První den soustředění se po rozcvičce mažoretky 
rozdělily na dvě družstva a celé soustředění plnily různé úkoly  
a získávaly barevné obrázky. Druhý den zdokonalovaly techniku  
a nacvičovaly si vlastní krátké tanečky. Třetí den si ještě vyrobily krásné 
obrázky, na které si nalepily mušličky a za odměnu, že byly hodné  
a pracovité, se šly zrelaxovat do tanečního sálu a poslouchaly pohádku 
o "Čokoládovém princi". Na konci soustředění dostaly pamětní list na 
letní soustředění a drobné dárečky a úsměvem na tváři odcházely 
domů.     Eva Kožušníková 
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LETNÍ PŘÍMĚSTSKÉ TÁBORY NA MAJÁKU… 

 

Jako každý rok i letos bylo o letních táborech na Majáku živo. 
Prakticky celé prázdniny mohly děti trávit na příměstských táborech 
s různým zaměřením – od pohybových, tanečních, sportovních táborů 
až po tvořivé aktivity a soutěže. 

Osobně jsem měl letos tři tábory – Mimoni, Léto v zapomenuté 
zemi a Léto bez hranic. Dětí se sešlo dost (cca 40/ tábor). Většinou 

nemají možnost v této vyloučené 
lokalitě trávit volno jinak než venku, 
a proto jsou pro ně aktivity ve 
volném čase vítaným zpestřením. 

Naše tábory byly zaměřené 
na stolní tenis, billiard, tanec, 
výtvarné aktivity. Program probíhal 
formou soutěží, turnajů a her. Akce 
byly vyhodnoceny sladkostmi hned 
po ukončení soutěže a nakonec taky 
celkově poslední den. 

Hymnou všech našich táborů 
se stala písnička zpěváka Voxela – 
„V naší ulici“. Zaznívaly ale i jiné 
písně – většinou co děcka znaly 
z kroužku Hravé zpívánky. Takže vše 
v dobré náladě a pohodě, kromě 
občasného zlobení, které je asi 
vlastní všem dětem. 

Tábory na Majáku určitě 
splnily svůj účel a pomohly děckám 
smysluplně prožít volný prázdninový 
čas.   

Pavel Honěk 
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…A LETNÍ PŘÍMĚSTSKÉ TÁBORY NA MĚSTĚ 

 
NEDEJ SE! 17.-21.7. 2017 
Zásady taekwonda jsou: zdvořilost, čestnost, vytrvalost, sebeovládání  
a nezkrotný duch. Právě ta poslední jmenovaná souvisí s názvem 
příměstského tábora - Nedej se!  
Nepoddej se sobě. Účastníci tábora zaměřeného na základy taekwonda 
a sebeobranu se učili základní techniky rukou i nohou, zkoušeli 
olympijské bojování ve vestách, zkoušeli si přerážecí techniky, ale také 
sebeobranné triky a chvaty. Celou dobu kromě taekwonda probíhala 
i bodovací soutěž, kde na závěr ti nejlepší získali věcné ceny. Součástí 
příměšťáku byl i jeden celodenní výlet na Filipku. A komu se to zalíbilo, 
může se od září přihlásit do kroužku taekwodno pro nováčky, který od 
nového školního roku 2017/2018 otevíráme ve středisku na Městě.  
A to každé úterý od 17 -18 hodin. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

TÝDEN SPORŤÁKA 24.-28.7. 2017 
Už název napovídá, že se na táboře hlavně sportovalo. Letos se na 
tábor přihlásilo 27 sportu chtivých dětí, i když úplně na všech to během 
tábora moc poznat nebylo. Tábor jsme zahájili takovou malou 
sportovní olympiádou, kde se soutěžilo v těchto disciplínách: hod koulí, 
hod diskem, skok z místa a s rozběhem, sprint na 50 metrů a běh na 
jedno kolo. Po skončení individuálních disciplín, následovaly týmové 
sporty. Na táboře jsme také navštívili velice oblíbenou laser arénu  
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v Ostravě a odvážlivci se jako opičky prolezli po lanovém centru 
Opičárna nedaleko Ostravice. Skoro všichni tyto nelehké překážky 
zvládli a jen jednou jsme z korun stromů museli sundávat už 
unaveného sportovce. Počasí nám úplně nepřálo, ale i přesto jsme si 
při nocování na hlučínské štěrkovně zaplavali a dokonce si zajezdili na 
nafukovacím kajaku.  Za zmínku ještě stojí návštěva obrovského 
opuštěného bunkru 
Padařov, kde se 
odehrálo několik 
napínavých "bitev o 
Padařov". Tábor se 
opět povedl, a tak 
věřím, že příští rok se  
v podobném duchu 
tábora opět sejdeme.  
 
 
 
SEDMIMÍLOVÉ BOTY 7.-11.8. 2017 
Turistika, voda, hry, soutěže, zajímavá místa. To vše jsme na tomto 
táboře zažili. Přihlásilo se natěšených 28 dětí. Hned první den jsme se 
vydali do Bohumína na Mauglího stezku a adventure golf. Děti byly 
ještě plné síly, a tak celý den běhaly a dováděly. Druhý den nás čekala 
exkurze na Dětský ranč v Hlučíně. Kupodivu větší úspěch mělo krmení 
divoké zvěře než jízda na koních. Největší srandu a zároveň respekt 
měly děti z lamy. Všichni ji chtěli nakrmit, ale báli se, že je lama poplive. 
Krmení koz, poníků a ovcí už bylo jednoduchou záležitostí. Po návštěvě 
ranče jsme se ještě chvíli stihli okoupat v hlučínské štěrkovně. Ve 
středu nás čekal výlet do Kopřivnice. Nejprve jsme prudkým kopcem 
vylezli na Bezručovu rozhlednu a poté jsme si dali ještě jeden kopec na 
zříceninu hradu Šostýn. Zde jsme si opekli na ohni párky a snědli vše, co 
bylo v baťůžcích. A hurá dolů na koupaliště. Rej dětí, ale i včel se spojil 
v několikeré vytahování žihadel, ale nakonec se vše obešlo bez slz. 
Večer jsme se vrátili do tábora, kde jsme tento den přespávali. Někteří 
na zahradě pod širákem, jiní v budově. Samozřejmě nesměla chybět 
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stezka odvahy. Ráno všechny spáče ze zahrady vyhnala docela slušná 
vichřice, a tak jsme 
dospali v budově. I na 
tomto táboře nesměla 
chybět oblíbená laser 
aréna, kterou jsme 
navštívili poslední 
den, a tak uzavřeli 
povedený tábor. 
 
 
 
 
SVĚT HUDBY A TANCE 14.-18.8. 2017 
Na pobočce Město v současnosti nejsou žádné taneční kroužky, přesto 
příměstský tábor Svět hudby a tance se setkal s velmi dobrým ohlasem.  
Děti se pečlivě učily každý den na tanečním tréninku nejzajímavější 
choreografie. Zumba, taneční aerobic, latinskoamerické tance, 
orientální tance – to všechno 
bylo náplní tanečních tréninků, 
které děti s oblibou navštěvovaly. 
Ovšem seznámení s tancem 
nebylo jedinou součástí 
programu. Dále se děti naučily 
nové písně odlišných žánrů  
a vyzkoušely si hrát na nástroje 
Orffova instrumentáře. 
Nejatraktivnějším bodem 
programu byla exkurze do 
továrny Marlenka, kde každý 
mohl vyzkoušet 7 druhů zákusků 
a ochutnat speciální kávu. 
    
  Jirka Matuš 
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 INDIÁNSKÉ LÉTO S KOVBOJEM A 3D SVĚT 

 
Letos jsem měla na starost dva letní příměstské tábory – 

„Indiánské léto s kovbojem“ a „Technika a svět budoucnosti“. Oba se 
vydařily a děti byly velice spokojené. Počasí nám přálo až příliš, takže 
došlo i na pravidelné koupání v našem bazénku. Mezi nejzdařilejší akce 
patřily výlety na nedaleký ranč a do Ostravy na Svět techniky. Největší 
radost mám z velkého zájmu o tvoření z různých materiálů a hlavně ze 
dřeva. Nechybělo také hodně sportu a tím nemyslím pouze jízdu na 
koni.  

Potvrdil se také  
i očekávaný zájem  
o počítačovou hru 
Minecraft, kde si děti 
stavěly ve svých nebo 
společných světech svá 
obydlí.  

Z bohatých 
zkušeností z těchto 
táborů budeme čerpat 
v rámci nabídky 
počítačových kroužků  
a víkendovek během 
školního roku. 
 
 

Erika Gaurová 
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 V MAJÁKU SE TANČÍ I O PRÁZDNINÁCH 

 
 Již je to tradice, že jeden týden o prázdninách, kdy ostatní děti si 

užívají na koupališti a sluní se, děti navštěvující taneční kroužky na 

Majáku si pořádně „zamakají“. V rámci příměstského tábora je pro ně 

připravený celotýdenní taneční program, při kterém je potřeba tělo dát 

zase do pohybu a trošku se připravit na vystoupení, která nás čekají 

během následujícího roku. 

Během tanečního soustředění si děti nejen zopakovaly již 

naučené choreografie, ale také se naučily spoustu nových tanečních 

kroků. Avšak nejdůležitějším programem bylo pečlivě se připravit na 

vystoupení, které proběhlo hned 14. září na náměstí Republiky v rámci 

programu Veletrh sociálních služeb. Na tomto vystoupení děti sklidily 

obrovský úspěch a pochvaly diváků za krásně předvedené dvě 

choreografie romských tanců.   Katka 
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 ZÁJMOVÝ ÚTVAR - KONDIČNĚ STREČINKOVÁ PŘÍPRAVA… 

 
Kondiční posilování je zaměřeno na podporu a rozvoj zdraví. 

Cvičení je vhodné pro muže a ženy, chlapce a dívky. Napomáhá 
odstraňovat špatné pohybové stereotypy, rozvíjí svalovou sílu  
i vytrvalost, pomáhá formovat postavu a správné držení těla. Důraz je 
kladen nejen na správné technické provádění posilovacích cviků, ale  
i kvalitní zahřátí a rozcvičení (příprava organismu na zátěž) a účelně 
prováděný strečink v průběhu i po cvičení. Při cvičení se využívá vlastní 
váha cvičence, posilovací pomůcky a další náčiní. 

Zhubnout nějaké to kilo chce čas od času každý z nás. Základem 
je pohyb a samozřejmě i správná a zdravá výživa.Skoncujte  
s výmluvami! Otevřete si diář a velkými písmeny si do něj zapište svůj 
den D. Nemusíte nic velkého plánovat, pouze si jednoduše řekněte, že 
to ode dneška zkusíte – postupně změnit svůj jídelníček a najděte si 
sport, který vás bude bavit a kterému se budete pravidelně věnovat. 
Lamentovat nad přebytečnými kily dokáže každý. Vy se s nimi chcete 
hrdinsky poprat, tak směle do toho! 
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Ještě jste nikdy a nikde necvičili? Když se v novém prostředí 

necítíte jistě, ideální je jít do posilovny s kamarádem či kamarádkou. 
Prohlédněte si prostory posilovny, najdete šatny a sprchy. V kvalitním 
zařízení vás provede i instruktor. 
Uvidíte, že se nemusíte ničeho bát, 
ani se stydět za méně trendové 
oblečení či pár kilo navíc. Tato 
zařízení jsou určena k tomu, aby vám 
pomohly se jich zbavit, abyste se cítili 
lépe nejen fyzicky, ale i psychicky. 
Základem je odbourat „blok“, že se na 
vás všichni dívají. Hýbejte se 2 až 3 
krát do týdne po 40 minut. Cvičení si 
rozložte tak, abyste nezatěžovali 
pouze jednu část těla. 
 
Tak s chutí do toho Vám přeje  
Pavel Toman 

 
 
 

„TULÁCKÉ PRÁZDNINY, ALEBO AKO SME KU BRONZU DOŠLI“ 
 

Jedným z troch táborov, ktoré som v priebehu letných prázdnin 
absolvoval ako vedúci prímestských  táborov, bol tábor s názvom 
„Tulácke prázdniny“. Už samotný názov napovedá, že tábor bol 
zameraný na cestovanie a spoznávanie blízkeho, ako aj vzdialenejšieho 
okolia Havířova. Naplánované som mal štyri výlety, takže sme boli tak 
trošku odkázaní aj na priazeň počasia, aby sme naplánované výlety 
mohli absolvovať.  

Pondelok sme strávili v samotnom Havířove, keď sme popoludní 
navštívili mestský park, kde si deti okrem zmrzliny, ktorá v úmornom 
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teple výborne padla, mohli dosýta  zabaviť na preliezačkách 
a hojdačkách.  

Utorok sme mali naplánovanú 
najvzdialenejšiu destináciu celého 
týždňa, a to Mosty u Jablunkova, kde si 
deti najprv užili adrenalín na bobovej 
dráhe a následne kúpanie na miestnom 
kúpalisku.  

Stredu sme poňali doslova 
tulácky a urobili sme si výšľap na 
Ondřejník, ktorý aj tí najmenší „tuláci“ 
zvládli bravúrne.   

Štvrtok sme sa  v tom dobrom 
slova zmysle vybláznili v Hobby parku 
v Bohumíne a následne  parádne 
schladili v priľahlom  Aquacentre. Celý tábor sme v piatok zavŕšili 
výletom do Ostravy a návštevou rádia Čas, kde si deti mohli vyskúšať, 
ako chutí práca moderátora v rádiu, namixovať pesničky, či vyskúšať si 

urobiť rozhovor v rádiu. Týždeň takto 
strávený na cestách, v tropických 
horúčavách nám všetkým nesporne 
doprial množstvo krásnych zážitkov 
a kamarátstiev. Pre mňa osobne boli 
najkrajšou odmenou spokojné deti 
a rodičia, ktorí na základe referencií 
svojich ratolestí si pri záverečnom 
rozchode a preberaní detí snažili už 
teraz „rezervovať“ miesto na 
budúcoročný tábor . No a aby som 
nezabudol, v neposlednom rade sme si 
každý z nás odniesli aj bonus v podobe 
bronzu. Samozrejme nie toho 
skutočného, ale v podobe vysmiatych 
opálených tvárí z celotýždňového 
vytrvalého slniečka...Roman  
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 FAIR TRADE SNÍDANĚ 

 
V sobotu 23. září 2017 se nám podařilo uspořádat v prostorách 

CSVČ sv. Jana Boska skautský projekt pro veřejnost - FairTrade snídani. 
FairTrade neboli spravedlivý obchod dává možnost lidem ze zemí 
Afriky, Asie a Latinské Ameriky uživit se vlastní prací za důstojných 
podmínek. Za vypěstované plodiny dostávají spravedlivě zaplaceno, 
pěstují s ohledem na životní prostředí a jejich děti můžou chodit do 
školy. Mezi základní principy této organizace patří například 
rovnoprávnost, demokracie, zákaz dětské práce a rozvoj komunit.  

Na této akci mohli účastníci z bohaté zásoby ochutnat 
netradiční čaj nebo kávu, potěšit svůj žaludek vybranými FairTrade 
a Bio specialitami nebo se nasytit z ryze českých produktů. Zároveň 
měli možnost prohlédnout si zajímavé výstavy o FairTrade nebo kávě, 
týkající se například problematiky jejího pěstování, výroby, 
spravedlivého odměňování a situace v rozvojových zemích. Během 
dopoledne byly k dispozici brožury pro doplnění informací a zajímavostí 
a celý den provázelo promítání krátkých dokumentů. Zajištěn byl také 
interaktivní program pro děti, které si mohly pochutnat na 
čokoládových muffinech, vybarvit si speciální FairTrade omalovánku, 
seznámit se s opravdovým živým kávovníkem a domů si odnést vtipnou 
samolepku.  

Každý si přišel na 
svoje a akce se nám 
opravdu vydařila.  
Tímto také děkujeme 
středisku za poskytnutí 
prostor, organizaci 
NaZemi za propůjčení 
materiálů, celému týmu a 
všem, kteří se podíleli na 
organizaci, za 
uskutečnění  
a podporu.    Anna Hoňková - Růže, 1. oddíl Zálesačky 
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 ZAHAJOVACÍ TÝDEN V DON BOSKU 

 
Prázdniny skončily a to je povel pro naše Don Bosko opět 

naplno rozjet program pro děti a mládež z Havířova. Aby byl první 
týden pestrý a zajímavý, rozhodli jsme se na každý den připravit 
originální program. Jak už tak týden začíná pondělkem, tak tento den 
jsme měli pro děti nachystaný soutěžní den. Bylo připraveno 14 

disciplín, ve kterých si 
děti mohly vyzkoušet 
svou rychlost, obratnost, 
mrštnost, důvtip, a tak 
bych mohl pokračovat. 
V úterý byl připravený 
turnajový program. Hrál 
se stolní tenis, šprtec, 
curling, Dobble 
a počítačová hra 
Chickeninvaders. Každý 

účastník si mohl vyzkoušet všechny turnajové aktivity. Středa byla 
týmovým dnem. Všichni příchozí byli rozděleni do družstev a hráli jsme 
oblíbenou barevnou strategii, ve které se za splnění úkolů sbírají 
barevné kostky, které se 
následně pokládají na 
hrací plán tak, aby 
družstvo získalo co nejvíce 
bodů. Čtvrtek byl celkově 
poklidnější a věnovaný 
výtvarným aktivitám. Pro 
děti bylo připraveno šest 
stanovišť, na kterých si 
mohly něco vyrobit, nebo 
pomoci vyzdobit naše 
středisko. Nejvíce se 
všichni těšili na pátek. To nás čekala taková naše tradiční zahradní 
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slavnost se spoustou netradičních soutěží a grilováním párků. 
V každém dni jsme dětem podle jejich aktivity rozdávali naše 
střediskové poukazy, kterými se dají platit aktivity pořádané naší 
organizací na pobočce Město. Věřím, že si všichni tento pestrý týden 
užili a odcházeli ze střediska spokojení a veselí. Po tomto týdnu už se 
naplno rozjíždí pestrá nabídka zájmových kroužků, kterou najdete na 
našem webu www.csvc.cz, víkendových akcí, výletů, turnajů, 
tematických setkání na Mikuláše, Vánoce, Velikonoce, karneval apod., 
které pro děti každoročně naši pedagogové a externí pracovníci 
připravují.  

Doufáme, že  
i letos se dětem bude 
v našem středisku líbit  
a také se něco nového 
v zájmových kroužcích 
naučí. 
   
  
 Jirka Matuš 
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 VZPOMÍNKA K NEDOŽITÝM NAROZENINÁM ZAKLADATELE STŘEDISKA  

 
S Jindrou jsem se seznámil po válce v ostravské salesiánské oratoři, 
která byla mezi kluky známá pod názvem „Don Bosko“. Jindra byl 
všude, kde se něco dělo.  Fotbal, ministrování, zpěv, kapela – všude byl 
vidět a slyšet, do každé akce šel s plnou vervou, a třeba proti všem. 
Dětství a dospívání prožité v radostné atmosféře oratoře ho utvrdily 
v lásce k P. Marii Pomocnici křesťanů a dílu Don Boska, kterým zůstal 
věrný celý život. 

V šedesátých letech našel nový domov v Havířově a okamžitě se 
zapojil do života farnosti sv. Anny. Varhaničení, založení mužského 
pěveckého sboru, tábory s ministranty a přístavba kostela sv. Anny, 
tam všude se nezištně angažoval bez ohledu na tehdejší persekuci 
života Církve. Po roce 1989 se vrátil ke své lásce z dětství a s plným 
nasazením pracoval pro dílo Don Boska v Havířově. Byl motorem  
a vůdčí silou při založení a výstavbě Církevního střediska mládeže (nyní 
Církevní středisko volného času sv. Jana Boska) a kostela sv. Jana Boska 
v Havířově – Šumbarku. 

Jindra měl velký dar -  získávat kamarády ke spolupráci na 
společném díle pro církev, ať to byla práce na stavbě kostela  
a střediska nebo pravidelná služba mužského sboru při liturgii. Členové 
mužského sboru, který uvedl do života zasvěcením Panně Marii před 
padesáti lety (a prošlo jím ke stovce chlapů), vytvořili otevřené 
společenství, které dosud trvá. Podmínkou nebyla znalost not, ale 
ochota se zapojit. Češi nebo Slováci, z Valašska nebo Hané, havíři, 
inženýři, zedníci nebo autobusáci. Všichni jsme byli vlastně 
přistěhovalci, kteří se stáhli do Havířova z ekonomických důvodů. 
Prostě stěhovali jsme se i s rodinami tam, kde jsme získali bydlení  
a zaměstnání. A to, že jsme navíc vytvořili živé společenství ve sboru, je 
mimořádný dar, za který budeme opět děkovat 8. prosince. Bude to při 
každoroční obnově zasvěcení sboru Panně Marii v kostele sv. Jana 
Boska, který je tak trochu dílem nás žijících i našich zemřelých 
kamarádů. 
 Ing. Jindřich Honěk zemřel 31. srpna 2005, před dvanácti lety,  
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a je pochován na hřbitově v Havířově-Šumbarku. Vzpomeňme si na něj 
v našich modlitbách. 
                                                                       
dědek Jargus 
 

 
  

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

DÍLO DON BOSKA V HAVÍŘOVĚ SE OPĚT ROZROSTLO 
 
 „Pokud se zelí nepřesazuje, nemůže udělat velké hlávky,“ 

říkával Don Bosko, když byl nucen putovat z místa na místo se svou 
oratoří, než zakotvil na Valdoccu.  

V Havířově to máme podobně. Během tří desítek let dlouhé 
historie, jsme se několikrát přesazovali, než jsme našli ta pravá místa 
pobytu. Ne jinak tomu bylo i v případě klubu Přístav. Začínali jsme před 
4 roky v malé pronajaté místnosti místní školy ZŠ Kpt. Jasioka, 
v sociálně vyloučené lokalitě Prostřední Suchá. Zpočátku jsme zde 
dělali oratoř jen dvakrát týdně. Po roce, když bylo zřejmé, že máme 
málo místa, jsme pronajali další místnost. A rozšířili působení na tři dny 
v týdnu. Tři roky jsme takto sdíleli s dětmi a mládeží, převážně 
romského etnika, tyto prostory. Ale cítili jsme, že nás Don Bosko volá 
dále. K větší každodenní službě a evangelizaci. Hledali jsme cesty, a ty 
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jsme našli v nákupu starého rodinného domu za 1,6 mil Kč, na 
dvacetiletý úvěr. Ale nebylo to jen tak jednoduché. Vše musela zaštítit 
nezisková organizace Don Bosko Havířov o.p.s., (kdysi při vzniku díla 
v Havířově se jmenovala Sdružení laiků don Boska). Podařilo se to. 
Vznikl klub Přístav jako Nízkoprahové zařízení pro děti  
a mládež. 

Od 13. března jsme tedy ve vlastním domě. Přesadili jsme se, 
přesně jak prorokoval Don Bosko. Věříme, že také toto naše nové zelí 
přinese velké hlávky. Věříme, že Panna Maria sežene patřičné finance 
na splácení. Věříme, že první blahoslavený Rom Zefirín požehná 
našemu úsilí v této misijní oblasti. Toto je náš dárek k 90. výročí 
příchodu salesiánů do České republiky, v době, kdy salesiáni opouštějí 
svá mnohá působiště, dílo don Boska v Havířově se rozrůstá. 

    Jindřich Honěk, ředitel 
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STAŘÍČEK STUCHLÝ TO ZAŘÍDIL 
 

Když před 90 lety přišlo pěšky dne 28. 9. 1927 pár kluků 
s donem Stuchlým do Fryštáku, jistě netušili, že zaseli semínko budoucí 
salesiánské kongregace v České republice. Dílo, které se zde začalo 
vyvíjet, nabralo nebývalých rozměrů a překonalo všechny překážky. 
Dva totalitní režimy, pronásledování, věznění, pomluvy, závist, 
nepřejícnost. S postupem času do salesiánského díla Don Boska začaly 
přibývat další města – Ostrava, Praha, Pardubice. Tak bychom mohli 
pokračovat. Dílo mělo spoustu podob, spoustu skrytých i veřejných 
forem působení. 

Jednou ze součástí salesiánského díla Don Boska v České 
republice je i dílo v Havířově, které začali po revoluci bývalí žáci  
a oratoriáni z Ostravy. Boží Prozřetelnost tomu tak chtěla. To, co chtěl 
Duch svatý na přímluvu Panny Marie prostřednictvím Dona Boska  
a jeho následovníků se vtělilo do havířovského střediska. Zde se již 
veřejně a oficiálně od roku 1991 staráme o opuštěnou a ohroženou 
mládež podle salesiánského charismatu. V současné době máme 
v Havířově 4 domy. 

Toto všechno jsme si uvědomovali, když jsme 28. září na svátek 
sv. Václava připutovali s oratoriány a dobrovolníky do Brna na setkání 
mládeže s hlavním představeným salesiánů donem Ángelem 
Fernándezem Artimem. On sám říkal, že salesiánské charisma, je 
charisma don Boska realizované v oratoři na Valdoccu. Není nic jiného, 
čím by se to dalo lépe vystihnout a definovat. Toto je kritérium 
pravosti.  V duchu jsme s ním souhlasili a souzněli. Vždyť to je i naše 
přesvědčení a naše krédo. Uskutečňovat v Havířově co nejlépe to jde 
v dnešních podmínkách pravou nefalšovanou„don Boskovu“ oratoř.  
O tom a o havířovském díle jsem po obědě krátce hovořil s hlavním 
představeným a vyprosil si pro celé havířovské dílo jeho požehnání, 
které nám dělníkům na vinici s radostí udělil. 

Také já vám, vážení a milí dobrodinci a sympatizanti díla sv. Jana 
Boska v Havířově, ze srdce + žehnám. 

Jindřich Honěk, ředitel a jáhen, salesiánský spolupracovník 
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Hlavní představený salesiánů don ÁngelFernándezArtime 

na setkání v Brně s panem ředitelem J. Hoňkem 

 

 

OZVĚNY Z ORATOŘE 

HAŠKOVA 1, HAVÍŘOV-MĚSTO, 736 01    TEL. 596 810 145    VYŠLO: 30.9.2017 


